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Z událostí ve světě si připomínáme velké tornádo, které 3.5.2008 zasáhlo 
Barmu a vyžádalo  si  na 40 tis. obětí. V září propukla v USA finanční krize 
(krachy bank) rychle se šířící do celého světa. Koncem roku se začala 
projevovat do ekonomiky většiny států. 
V naší republice byl 15.2.2008 zvolen na druhé volební období prezidentem 
Václav Klaus. O funkci se utkal se silným protikandidátem Janem Švejnarem, 
jehož podporovala opozice. Teprve ve druhém kole druhé volby bylo o 
prezidentovi rozhodnuto. V tomto roce se uskutečnily dvoje celostátní volby: do 
krajských zastupitelstev a do  1/3 senátu, výsledky jak v obci,  tak  na vyšších 
úrovních jsou podrobně popsány v příslušných statích. Od 1.9.2008 přestaly 
platit 50 haléře, konečné ceny se zaokrouhlují na celé koruny.   
Z celé řady obecních událostí se dočteme o ukončení I. etapy výstavby 
splaškové kanalizace, o letošních problémech v základní škole, o nárůstu staveb 
rodinných domů, zlepšení dopravního spojení nebo jak pokračuje výstavba 
polních asfaltových cest a že byl koncem roku vysázen biokoridor u Starého 
lesa.  Zajímavá je také petice 100 občanů k problémům s automobilovou 
dopravou přes obec. Kulturní a společenské dění spolků je přehledně uvedeno v 
přehledu na straně 10.  O počtu psů chovaných v obci před 48 lety ve srovnání s 
rokem letošním je psáno ve stati “Pes - přítel člověka“. Na konci kroniky je 
uveden přehled rodin, které se za posledních 25 let do obce přistěhovaly.  
Letošní díl kroniky má 21 stran, zápisy schválilo zastupitelstvo obce 
25.11.2009.      
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Úvod 
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Zastupitelstvo mělo 10 zasedání, v průměru se zúčastňovalo 10 členů. Zápisy z 
jednání jsou od letošního roku v plném znění uveřejňovány na internetu. V říjnu 
došlo ke změně ve funkci místostarosty, když se Ing. Zdeněk Svoboda pro 
časovou zaneprázdněnost funkce vzdal. Novým místostarostou byl zvolen 
MVDr. Ondřej Ryba. Ing. Svoboda byl kooptován do finančního výboru. 
Hlavními body jednání zastupitelstva byly : ukončení a kolaudace I. etapy a 
příprava na zahájení II. etapy splaškové kanalizace, problémy kolem vedení 
základní školy, rozšíření kapacity mateřské školy, příprava nástavby ZŠ na 
budově MŠ, výstavba rodinných domů na Malé Nivě. 
Na posledním zasedání roku schválilo zastupitelstvo rozpočtový výhled obce do 
roku 2013: 
rok 2009 - dokončit splaškovou kanalizaci v obci a vybudovat inženýrské sítě 
                  na Malé Nivě     
rok 2010 -  oprava chodníků a místních komunikací 
rok 2011 -  nástavba ZŠ na MŠ 
rok 2012 
   a 2013 - rekonstrukce objektu bývalého žatčanského mlýna  
                a stavba vodního díla Žatčanský rybník 

Zastupitelstvo 
obce 

 
Pracovníky na plný úvazek jsou starosta Jaroslav Osička a úřednice Jana 
Jašová. Zatímco se starostové po komunálních volbách mění, paní  Jašová je na 
obci zaměstnána nepřetržitě od roku 1991. Od pololetí do konce roku byli na 
poloviční úvazek zaměstnáni Ing. Oldřich Zapoměl a Oldřich Tichý jako dozor 
na chod splaškové kanalizace, od příštího roku přechází  do stavu provozovatele 
kanalizace - VÚK Brno. Příležitostně jsou v sezóně na dohodu o pracovní 
činnosti zaměstnání Jan Florián č. 114 a Oldřich Tichý č. 284. Ti provádějí 
úklid obce, pečují o zeleň  a  drobné údržbářské práce. Na dohodu o činnosti 
jsou odměňovány knihovnice Miluše Lengálová č. 161 a správce tenisového 
hřiště Vladimíra Sedláčková č. 306. Příležitostné práce jsou řešeny dohodami o 
provedení práce (vydávání zpravodaje,  kronikář a pod.).  
Vybavenost OÚ výpočetní a kancelářskou technikou doznala letos značné 
obměny. Pro modernizaci kabelového vysílání bylo nutné zakoupit výkonnější 
počítač, k tomu pořídit nové programové vybavení, skener a barevnou tiskárnu. 
Zprávy obecní televize jsou vysílány nepřetržitě 24 hodin denně. Také zastaralý 
počítač pro starostu byl nahrazen novým s vyšší paměťovou kapacitou.  
Přes obecní kanál kabelové televize je  na internet připojeno 50 uživatelů. 
Výhodou je podstatně nižší cena než u velkých operátorů, měsíčně od 190,-Kč 
do 690,-Kč podle rychlosti připojení. Provoz zajišťuje společnost VIVA 
CONNECTION se sídlem ve Šlapanicích.  
Od roku 2006 je v provozu  elektronická úřední deska přes internet, kde jsou 
povinně zveřejňovány všechny důležité úřední listiny (obecní vyhlášky,  
územní a stavební rozhodnutí, dokumenty finančního úřadu, pozemkového 
fondu a pod.) 
Úřední hodiny na OÚ jsou v pondělí a ve středu od 8 do 12 hod. a odpoledne od 
13 do 17 hod. Obec provádí ověřování listin a podpisů, matrika je vedena na 
OÚ v Těšanech.  
Obecní úřad funguje spolehlivě, každoroční audity účetnictví byly dosud bez 
závad.          
 
 

Obecní úřad 
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P ř í j m y        v tis. Kč   Rozp Skut. V ý d a j e        v tis. Kč Rozp Skut. Rozpočet  
     a výsledek  
Daň ze závislé činnosti 1110 1190 Péče o toulavé psy 2 1 hospodaření 
Daň fyz. osob z výd. 
čin. 

470 827 Myslivecké sdružení 0 0  

Daň fyz.osob z kapitálu 70 103 Cestovní ruch 15 11  
Daň z příjmu práv. osob 1355 1792 Doprava  250 74  
Daň z příjmu obce 2007 144 129 Vodovod 160 38  
DPH 2200 2568 Kanalizace 14854 13046  
Daň z nemovitosti 776 809 Školství 4734 1820  
Správní a místní  popl. 78 80 Knihovna, kronika  78 70  
Poplatky za odpady 255 260 Oprava  památek 45 35  
Popl. za telev. a rozhlas 194 193 Rozhl., telev. Zpravodaj 349 186  
Poplatky za tenis. hřiště 15 13 Kulturní akce 70 41  
Odpisy ZŠ 27 27 Dar narozeným dětem 50 45  
Ost. příjmy za služby 8 74 Tělovýchova a zájm.čin. 289 276  
Stočné 200 0 Veřejné osvětlení 220 166  
Pronájmy nemovitostí 128 130 Pohřebnictví 10 1  
Úroky a zisk 15 164 Inženýrské sítě 20 0  
Ostatní nedaňové příjmy 35 81 Územní plánování 20 0  
Příjmy z prod. majetku 0 1 Obecní majetek 350 1  
Příspěvek na vodu, KT 97 23 Odpady 505 461  
Dotace na volby 30 30 Zeleň a vzhled obce 365 354  
Dotace ze stát. rozpočtu 149 149 Biokoridor Krátké Díly 928 753  
Dot.JMK pokác.strom 35 35 Požární ochrana 118 113  
Dotace na kanalizaci 5811 5811 Zastupitelstvo obce 772 769  
Dotace JMK na hasiče 53 53 Místní správa 741 684  
Dotace biokoridor 678 678 Volby JMK a senát 30 25  
Dot.JMK - projekt MŠ 0 77 Ostatní činnosti, rezerva 450 196  
Příjmy celkem 14038 15297 Splátka půjčky na kanal. 444 444  
Finance z min. let 10486 2952 Výdaje celkem 25869 19610  
Půjčka z SFŽP na kanal. 1345 1345     
Mzdy prosinec 0 16     
Celkem 25869 19610     
 
Na vyšších  příjmech proti rozpočtu se hlavně podílí vyšší výběr daně z příjmu 
právnických osob o 437 tis. a daň z přidané hodnoty ( DPH) o 368 tis. Úspory 
ve výdajích jsou způsobeny tím, že nebyly realizovány některé plánované akce, 
zejména nástavba ZŠ nad MŠ  (2 914 tis.), neprovedené úpravy chodníků a 
místních komunikací (176 tis.) , vodovody (142 tis.), nižší náklady na kanalizaci 
o 1 808 tis., menší  čerpání rezervy o 254 tis. Kč.      

 

 
Výstavba I. etapy obecní splaškové kanalizace byla dokončena a zkolaudována 
9.9.2008. Jsou na ni napojeny všechny ulice kromě Kousků, Újezdské a 
Nesvačilské. Tam má být kanalizace provedena v příštím roce. Na ukončený 
splaškový systém je koncem roku připojeno 167 domácností. Instalováno je 130 
malých šachet a 36 velkých, do těch  jsou splašky svedeny i z několika domů.       
Za správce kanalizační sítě byla vybrána  Vodárenská akciová společnost Brno 
(stejně jako předtím u vodovodu). Kromě zajišťování provozu bude provádět 

Splašková 
kanalizace 
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také inkaso stočného schváleného zastupitelstvem obce  na rok  2009 částkou 
100 Kč na osobu měsíčně. 
Běžnou každodenní údržbu kanalizace a dohled na provoz  prováděli do konce 
roku  na náklady obce naši občané Ing. Oldřich Zapoměl st. 302 a Oldřich Tichý  
z č. 284, od příštího roku budou placeni provozovatelem VAS Brno. Dosud se v  
provozu nevyskytují žádné podstatnější závady, kanalizace funguje spolehlivě.    
 
 
V rámci  komplexních pozemkových úprav pokračoval Okresní pozemkový 
úřad Brno - venkov  v realizaci zpevněných obslužných zemědělských 
komunikací - výstavbě asfaltových cest. Letos  se cesta budovala směrem od 
hospodářského střediska družstva přes mostek u Brodu po levé straně státní 
silnice k Moutnicím. Pod vrcholem kopečku odbočuje o 90 stupňů napříč polem 
a vyúsťuje u Fialového kříže na silnici k Nesvačilce. Cesta je široká 3 metry, pro 
setkávání vozidel jsou v určitých vzdálenostech vybudována vyhýbací místa. 
Stavba je 100% hrazena ze strukturálních fondů EU. Pro naše občany se naskýtá 
nová možnost využívat pěknou cestu k poklidným  procházkám nebo vyjížďkám 
na kole po  katastru obce. Předpokládá se, že v příštím roce bude akce 
dokončena od nesvačilské silnice kolem Starého lesa na rozcestí k Eliášovu 
kříži, odtud povede jedna větev kolem Flonek až k Litavě, druhá větev odbočí a 
namíří  kolem bývalé drůbežárny k sokolovně. 

Výstavba 
polních 
asfaltových 
cest - 
pokračování 

 
 
Součástí projektu komplexních pozemkových úprav je k zamezení půdní eroze a 
udržení rostlinných a živočišných druhů v přírodě výsadba biokoridorů. První 
část realizace tohoto záměru byla provedena letos  v lokalitě Krátké díly v 
hodnotě 1,7 mil. Kč. Biokoridor směřuje od Starého lesa podél polní cesty 
(zatím nezpevněné)  na křižovatku k Eliášovu kříži. Na akci získala obec dotaci 
ze strukturárních fondů ve výši 90 % celkových nákladů. Výsadbu stromořadí 
provedla firma KAVYL, o porost se bude starat ještě 2 roky.      

Výsadba 
biokoridorů 

 
 
Letos je zaznamenán výrazný nárůst občanské výstavby. Dokončeny byly 
stavby rodinných domů Gabriely Lauterbachové na Šanhaji, Miloslava Osičky v 
Nesvačilské ulici (původně chata), Ing. Radka Hemaly č. 317 na Zahradách, 
Pavla Domši v ulici u Dvora, Milana Rudoleckého na Ovčírnách, manželů 
Horáčkových na Zahradách,  a také nový domek manželů Doležalových č.132 
na Zahradách po předchozí demolici původní stavby.   
Na nových stavebních místech byly zahájeny novostavby: David Lauterbach z 
č.293 na Šanhaji, manželé Ďáskovi z Újezda na Zahradách a Karel Hrouzek z 
č.304 provádí výstavbu  bytové  jednotky a provozního zázemí u skladu PHM 
na bývalém polním hnojišti ZD pod Flonkami.  
Novostavby po demolicích starých domů zahájili: Josef Vašák z Otnic na domě 
č.239 koupeného od Jakuba Nádeníčka (bydlela v něm paní Celestina 
Nádeníčková), Stanislav Mikulášek z Moutnic a Taťana Náplavová ze 
Svatobořic - Mistřína na domě č.184 vedle sokolovny, koupeného od Libuše 
Opluštilové, Vlasta Korunková na domě č.70 z pozůstalosti po Jiřině 
Němečkové.   
Demolici  se záměrem na novostavby  na místě provádí Elizabeth Šymonová z 
Újezda na sousedících domech č. 148 a 172 koupených od Michala Černého z 
Brna (po Valerii Podloucké), manželé Šoukalovi z Újezda na domě č.32 z 

Výstavba 
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pozůstalosti po Heleně Lauterbachové.  
Rekonstrukci a nástavbu domu č. 84 v Újezdské ulici provádí Josef Hájek ml. z 
č.105 (domek koupil  od Pavla Petra). 
Novou garáž u svého rod. domu č.240 na Ovčírnách si postavil  Petr  Gregor.  
Jednota Orla pokračovala v rekonstrukci budovy dokončením výměny oken a 
vchodových dveří za plastové v průčelí budovy.  
Stále je  velice aktuální výměna starých oken a vchodových dveří za plastová a 
zateplování fasád u rodinných domů vzhledem k neustále rostoucím cenám za 
energii.  
 
 
Sedm majitelů pozemků v lokalitě Malá Niva sdružilo své pozemky a 
přeparcelovalo je pro výstavbu  asi 35 rodinných domů.  Plochy určené k 
provedení inženýrských sítí převedli majitelé bezplatně na obec. Obec vybuduje 
místní komunikaci, dešťovou a splaškovou kanalizaci, vodovod, zemní plyn, 
elektrické rozvody VN, NN a místní televizní kabelový rozvod. O vydání 
územního a stavebního povolení požádá obec. Majitelé stavebních parcel uhradí 
náklady na inženýrské sítě snížené o státní dotaci, pokud ji obec na akci získá.  
V lokalitě nebyly v letošním roce stavby zahájeny.  

Zástavba na 
Malé Nivě 

 
 
V lednu zahájila v najaté Tůmově hale v areálu ZD činnost firma DIPRO Brno 
zabývající se obchodem s obklady, dlažbou a sanitárními výrobky. V hale má 
velký sklad tohoto materiálu, zatím zaměstnává 3 pracovníky. 
Firma MONIBO předložila obci záměr chovu jeseterů v areálu bývalého 
Signetu. 
Firma Šití sportovních oděvů Sýkora ukončila nájemní smlouvu s obcí v budově 
bývalého obecního úřadu a provozovnu přestěhovala do Blučiny, kde má hlavní 
sídlo. Část uvolněné budovy (2 místnosti) si pronajala mladá kadeřnice Eva 
Nováčková z č.173 a zahájila tam v listopadu kadeřnickou živnost.  
Luděk Růžička z novostavby č.308 na Šanhaji rozšířil místní podnikatele - 
provozuje autodopravu. Josef Vašák zrušil ke konci roku prodejnu masa v 
pronajaté části samoobsluhy. 

Podnikání 

 
 
Od 14.12.2008 dochází k rozšíření integrované dopravní obslužnosti obce  na 
autobusových linkách č.612 (Boleradice - Sokolnice - Brno) a 151 
(Židlochovice - Šlapanice - Brno). Pro nás je důležité, že se výrazně zvýšil  
počet spojů se zastávkami v obci.  
Na lince č. 612 do Sokolnic a zpět s vlakovým připojením na Brno je nyní v 
pracovních dnech 16 spojů. Prakticky od prvního spoje ve 4,36 do posledního v 
21,06 hod. jezdí autobusy každou hodinu. Ve dnech pracovního volna se do 
Brna dostaneme 9 spoji. 
Také linkou č. 151 se  v pracovní dny dostaneme 10 spoji k návštěvě lékařů, na 
poštu a za nákupy. Směrem na Židlochovice je tato linka využívána  méně často. 
Cestování je vzhledem k intervalům spojů pohodlné, jak v autobusech, tak ve 
vlaku. Obec přispívá na tuto dopravu částkou 50,-Kč na  1 obyvatele ročně, tj. 
celkem  kolem 40  tis. Kč.    
 
 
 

Doprava 
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Podepsaných 100 obyvatel obce žádá Zastupitelstvo obce v Žatčanech, aby v 
součinnosti s policií a správou komunikací zajistil bezpečnost provozu průjezdu 
obcí s ohledem na životy, zdraví a majetek obyvatel.  
Petice upozorňuje, že 
− velký počet projíždějících motorových vozidel nedodržuje předepsanou 

rychlost po celé obci 
− nadměrný hluk a vibrace  vozovky způsobují praskání zdí domů, nejvíce na 

domech při příjezdu  do obce v Újezdské ulici a při příjezdu od Brna v 
zatáčce kolem domu č. 135 v ulici Třebomyslické. 

Petice žádá  
− zvýraznit odbočku na křižovatce silnice Brno - Hodonín při odbočování do 

Žatčan tak, aby za snížené viditelnosti bylo odbočování bezpečné 
− nainstalovat světelné tabule měření rychlosti při příjezdu do obce od Brna a 

Újezda 
− častěji měřit rychlost v obci 
− opravit příčné praskliny na vozovce, které způsobují při průjezdu těžkých 

nákladních vozidel vibrace a praskání zdí domů 
− na hlavní silnici přes obec vyznačit na vybraných místech přechody pro 

chodce a nainstalovat k něm příslušné dopravní značky 
  
Členové petičního výboru: JUDr. Milan Bedroš, Radomír Lejska, 
                                               Ing. Vlastimil Stibor  
K petici je připojen podpisový arch s jmény, adresami a vlastnoručními podpisy, 
jak to vyžaduje zákon č. 85/1990 Sb. o právu petičním. 
Obecní úřad obdržel petici 2.12.2008, zastupitelstvo se záležitostí zabývalo na 
jednání 16. prosince, navrhovaná opatření se mají realizovat  v příštím roce.   

Petice k 
průjezdu 
motorových 
vozidel obcí 

 
 
Většina občanů je registrována ve zdravotnických zařízeních v Újezdě. Jsou to 
praktičtí lékaři MUDr. Anna Víšková a  MUDr. Karel Šultes, zubní lékaři 
MUDr. Jiří Pirner a MUDr. V. Laštůvková, dětská lékařka MUDr. M.Jonasová, 
gynekologie MUDr. D. Přívarová. 
V penzionu ordinuje  2 dny v týdnu neurolog MUDr. Roman Flašar,  na 
chirurgii 2 dny v týdnu MUDr. Marťanová a 1 den MUDr. Vašíček. Vyšetření 
SONO  provádí vždy ve čtvrtek odpoledne  MUDr. Boris Pícha.  Na rehabilitaci  
je otevřeno  ve všech pracovních dnech. Ke starým  a těžce nemocným  
pacientům dojíždí zdravotní sestry z pečovatelské služby (injekce, obvazy, 
odběry krve apod.). Lékárna Mgr. Marie Jadrné je otevřena v pracovní dny. 
Lékařská služba  první pomoci je zajišťována v Brně: Úrazová  nemocnice pro 
dospělé, Dětská nemocnice pro děti, Stomatologické centrum Brno - Karáskovo 
nám. pro zubní pohotovost, nepřetržitě jsou otevřeny brněnské lékárny na 
Kolišti a na Kobližné. 
Díky integrovanému dopravnímu systému je dostupnost lékařů v Újezdě možná 
několika autobusovými spoji denně, do Brna se dostaneme  prakticky každou  
hodinu. 
 
 
 
 
 
  

Zdravotnictví 
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Třetí  volby do Krajských zastupitelstev po vzniku krajského uspořádání se 
konaly 17. a 18. října  2008. V Jihomoravském kraji se o mandáty ucházelo 18 
volebních stran. 
 

Volby do 
krajských 
zastupitelstev 

Výsledky  voleb v obci:  
Počet osob ve volebním seznamu .. 617 
Počet voličů ................................... 308 
Počet platných hlasů  .................... 296 
Volební účast ................................ 49,91 %  

 

 
Pořadí Volební strana Počet hlasů %  

1.  KDÚ - ČSL 134 45,27  
2.  ČSSD 81 27,36  
3.  KSČM 43 14,52  
4.  ODS 21 7,09  
5. SNK Evropští demokraté 4 1,35  
6. Strana zelených 3 1,01  
7. Česká strana národně socialistická 3 1,01  
8. Nezávislí 2 0,67  
9. Dohoda pro Jižní Moravu 2 0,67  
10. Moravané 1 0,34  
11. Strana zdravého rozumu 1 0,34  
12. Konzervativní koalice 1 0,34  

 
    
Výsledky v Jihomoravském kraji                           (Pro srovnání v roce 2004)  
 
1.ČSSD                      34,84 %                               1. KDU - ČSL             26,2 %    
2. KDU - ČSL            23,89 %                               2. ODS             25,8 % 
3. ODS            15,88 %                               3. KSČM                       19,1 % 
4. KSČM                   15,38 %                     4. ČSSD             11,9 % 
                                                                    5. Zelená pro Moravu  5,1 % 
 
Účast na krajských volbách byla 43,42% (před čtyřmi roky 29,72%). Strana 
zelených se ziskem 3,64% se do kraje nedostala, Nezávislí 1,89% a SNK 
Evropští demokraté 1,39%, zbývajících 11 stran zůstalo pod  1 % hlasů.   
        
Celostátní výsledky:  
   1. ČSSD             35,85 % 
   2. ODS            23,57 % 
   3. KSČM  15,03 % 
   4. KDU - ČSL    6,65 % 
 
Suverénním vítězem voleb se stala ČSSD, která zvítězila ve všech 13 krajích. 
Nejsilnější vládní strana ODS zaznamenala velký neúspěch, když přišla o všech  
12 hejtmanství (lidovci o 1)  
Celostátní účast na volbách byla  40,30 % (v roce 2004  29,62 %, v roce 2002 to 
bylo  33 %). Je  překvapivě nejvyšší v  historii tří krajských voleb.   
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Souběžně s krajskými volbami proběhlo 1. kolo obměny 27 mandátů do Senátu. 
Letos se  volilo také v naší obci v obvodu Vyškov, do kterého patří pro tento 
účel i část okresu Brno - venkov. O  křeslo senátora se ucházelo 6 kandidátů. 
Druhé kolo senátních voleb proběhlo 24. a 25. října. 
Výsledky v obci: 
1. kolo: 289 voličů  (46,91%) - 125 hlasů  ( 45,95%) pro Václava Horáka  
                                                - 62 hlasů   (22,79%) pro Ivo Bárka  
2. kolo: 210 voličů  (34,04%) - 126 hlasů (60,58%) pro Václava Horáka 
                                                -  82 hlasů (39,42%) pro Ivo Bárka                           
Ve vyškovském  volebním obvodu postoupili do 2. kola: 
 1. kolo:  Ivo Bárek s 39,60% hlasů  
              Václav Horák s 22,98 % hlasů 
              Volební účast v 1. kole 46,9 %                
2. kolo:   senátorem se stal Ivo Bárek za ČSSD se ziskem  61,09 % hlasů,  
              Václav Horák za KDU - ČSL získal 38,90 % hlasů. 
              Volební účast v 2. kole  30,95 %    
Celostátní výsledky  v 27 volebních obvodech:  
ČSSD   23 senátoři     + 16 proti roku 2004      
ODS     3 senátoři  -   6 proti roku 2004 
KSČM    1 senátorka    stejně jako v roce 2004 
Z jiných stran neuhájili svoje pozice KDU - ČSL (- 3) a nezávislí kandidáti (- 7). 
Přesvědčivé výsledky ČSSD v krajských volbách byly potvrzeny i ve volbách 
senátních.   
Volební účast v 1. kole byla 39,52  %,  ve 2. kole 29,85 %. 
Aktuální složení senátu:  ODS 35 křesel, ČSSD 29 křesel, KDU- ČSL 7 křesel,  
KSČM 3 křesla, ostatních 7 křesel zůstává  různým stranám  a seskupením. 

Senátní 
volby 

 
 
Ve školním roce 2007/2008  došlo k zásadní změně ve výuce žáků. V důsledku  
ukončení  kooperace se ZŠ Telnice je ve škole vyučováno v pěti postupných 
ročnících s tím, že 1. ročník je v samostatné třídě ( 8 dětí), druhá  třída má dvě 
oddělení pro 2. a 3. ročník (12)  a ve třetí třídě se učí 4. a 5. postupný ročník  
(11 dětí). Celkem navštěvuje školu 31 žáků, z nich prospělo s vyznamenáním 
27 žáků. Snížený stupeň z chování dostal jeden žák. 
Do školní družiny docházelo 23 dětí. 
Pracovníci školy: 
ředitelkou  je Mgr. Monika Opavská, učitelkami Mgr. Alena Hauserová a Iva 
Hegerová, vychovatelkou ve školní družině Michaela Kozáková, školnici 
zastává Ludmila Petříčková. Z učitelského sboru odešla Mgr. Helena Wolfová. 
Všechny učitelky do Žatčan dojíždí. 
V mimoškolních aktivitách je v 1. - 3. ročníku pořádána výuka angličtiny pod 
vedením Mgr. Hauserové, náboženství vyučují ve všech ročnících katechetky 
Mgr. Jarošová, Jenišová a Moravcová. V březnu se děti zúčastnily školy v 
přírodě v Jeseníkách, kde se pod odborným vedením ředitelky Opavské a 
vychovatelky Kozákové učily základům lyžování , aktivitám na sněhu, v 
bazénu, hrám a soutěžím. Z celé řady dalších aktivit jmenujme alespoň 
účinkování děti v divadelní pohádce Sokola Z pohádky do pohádky, vánoční 
besídku, Tříkrálovou besídku, vystupování v programu ke Dni matek, školní 
výlet do westernového městečka ve Zvole u Pernštějnu. Na konci školního roku 
uspořádala školní družina táborák.  
Žáci se  také úspěšně zúčastnili atletické olympiády v ZŠ, Bohumil Kalvoda 

Základní škola
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zvítězil v hodu kriketovým míčkem a byl druhý v běhu na 300 m, Aneta 
Báderová se soutěži dívek umístila v hodu kriketovým míčkem také na 2. místě, 
a Marie Kalvodová získala 2. místo v běhu na 300 m, ve skoku dalekém a 3. 
místo v běhu na 50 m. 
Technický stav základní školy není v pořádku, střechami zatéká, krovy jsou 
trouchnivé, vnitřní zdi budovy vlhnou, topení je v havarijním stavu. Řešení se 
naskýtá provedením nástavby mateřské školy, do takto vzniklých moderních 
prostor by se přestěhovala škola základní. Obec nechala vypracovat projekt 
nástavby MŠ, bohužel v dotačním titulu nebyla pro letošek vybrána.  
Ve vztahu mezi rodiči a ředitelkou školy došlo začátkem roku 2008 k napětí, 
někteří rodiče a zastupitelé nebyli s její prací spokojeni a žádali, aby byla z 
funkce odvolána. Hlavní důvod spočíval  v tom, že ředitelka s některým  rodiči 
špatně komunikuje, ti pak zvažují dát dítě na jinou školu. Situací se podrobně 
zabývalo zastupitelstvo obce, byla projednána ve školské radě a se školskou 
inspekcí. Po zjištění všech okolností vyslovilo zastupitelstvo Mgr. Opavské 
důvěru pro výkon funkce ředitelky ZŠ a MŠ do následujícího období (hlasování 
5 pro, 2 proti, l  se hlasování zdržel).           
 
Mateřská škola je součástí Základní a Mateřské školy v Žatčanech řízené 
ředitelkou Mgr. Opavskou. Protože je její činnost v mnoha směrech odlišná od 
základní školy, je v kronice popisována samostatně. 
Mateřskou školu ve šk. roce 2007/2008 navštěvovalo 28 dětí. Děti vede učitelka 
Michaela Kozáková a nová učitelka Zdeňka Hrdličková., odešla  dlouholetá 
ředitelka Ivana Cábová. Kuchařkou ve školní jídelně je Lenka  Gregorová, 
školnicí Jiřina Sekaninová a vedoucí stravování Ludmila Petříčková.     
Aktivity MŠ byly bohaté: děti  3 x navštívily   divadelní představení v Divadle 
Bolka Polívky, byla uspořádána mikulášská a vánoční besídka, byly 3 x na 
návštěvě MŠ v Těšanech , jezdily na kurz plavání do Blučiny, účinkovaly v 
Tříkrálové koledě a na Dni matek v orlovně, šly na pochod Sokola do Starého 
lesa.  
V přípravě na nový školní rok byly o prázdninách provedeny stavební úpravy 
související s narůstajícím počtem dětí ve školce. Byly probourány dveře do 
bývalé obecní knihovny, přistavěny toalety a umyvadla, nové prostory 
vymalovány a vybaveny novým zařízením. Žádost obce na zvýšení kapacity  
dětí z 30 na 45 a zvýšení kapacity školní jídelny z 50 na 85 strávníků byla 
školskými orgány kladně vyřízena. Od příštího šk. roku bude mít MŠ dvě 
oddělení. Náklady na úpravy ve výši 80 tis. Kč byly uhrazeny z rezervního 
fondu školy.       

Mateřská 
škola 

 
K rozšíření kapacity mateřské školy bylo nutné využít místnost, ve které se 
dosud nacházela obecní knihovna. Byla proto přestěhována do bývalé zasedací 
místnosti  starého obecního úřadu na č. 93. Koncem roku byla provedena revize 
celého knihovního fondu pod vedením pracovnice Městské knihovny v 
Židlochovicích. Jak uvádí dlouholetá knihovnice Miluše Lengálová z č. 161 v 
Obecním zpravodaji, má nyní knihovna  2 525 knih, z toho 1 386 zábavných a 
305 naučných pro dospělé, 704 zábavných a 130 knih naučných pro děti a 
mládež.  Časopisů je k dispozici 10 titulů. Letos bylo zakoupeno 54 nových knih  
a z výměnného fondu mezi knihovnami bylo zapůjčeno 307 knih, 450 
návštěvníků si půjčilo  2 700 knih. Potěšující je, že návštěvnost knihovny 
neklesá, zvyšující je zájem dětí. Půjčuje se  v pátek od 17 do 19 hod. 

Obecní 
knihovna 
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datum akce pořadatel Kultura 
1.1. 0,30 hod. ohňostroj a novoroční  přípitek na 

návsi  
obec   

5.1. Tříkrálová sbírka Charita  
11.1. 31. myslivecký ples myslivci  
13..1. Tříkrálová koleda Orel a školy  
20.1. Dětský maškarní ples - agentura Vendulka obec  
26.1. Coutry ples  Mrak Nesvačilka  
27.1.  Posezení s cimbálovou muzikou Donava  Orel  
2.2. Pochůzka maškar po vsi hasiči  
24.3.  Velikonoční koledování po vsi s muzikou Farní společenství  
12.4. Písničky s harmonikou a houslemi hospoda u Severů  
13.4.  Posezení u cimbálu s muzikou Donava  Orel  
20.4.  Loutkové divadlo Jak se čerti ženili Orel  
27.4. Dtto, repriza odpoledne a večer Orel  
4. 5.  Svátek matek  Orel, školy  
11.5.  Volejb. turnaj o pohár starosty obec  
17.5.  Předhodová zábava na návsi stárci  
18.5.  Hodový průvod , pak pršelo, orlovna stárci  
19.5.  Ženáčské hody  v orlovně Orel  
31.5. Setkání motorkářů na návsi RÁMUS   
27.7.  Kouzelník a ilunizonista  v orlovně Kantonas  
23.7.  Country zábava na návsi   MRAK   
9.11. Martinské krojované hody s cimbál. muzikou Orel  
7.12. Slavnostní rozsvícení vánočního stromku na 

návsi - vystoupení dětí 
základní škola  

11.,12.,14. 
prosince 

Divadelní představení dětí 
Dobrodružství Korábu Racek 

Sokol  

26.12. Večerní koledování po vesnici Místní lidová 
kapela 

 

27.12.  Živý Betlém na návsi farní společenství  
31.12. Ohňostroj pro děti farní společenství  

 
Z iniciativy naší občanky Soňi Adlerové z č. 99 v Koutě a ve spolupráci se 
zastupitelstvem obce  došlo 31. října t.r. k setkání důchodců s cílem založit 
místní klub seniorů. Měl by starším lidem nabídnout možnost aktivně trávit 
volný čas, zvláště v zimním období. Prvního seznamovacího setkání v základní 
škole se zúčastnilo kolem 40 důchodců. V kulturním vystoupení zahrál lidový 
písničkář s harmonikou. Jak uvádí Soňa Adlerová v Obecní zpravodaji z 
prosince 2008:  
,, ... každý začátek je trochu rozpačitý a bude chvíli trvat, než se myšlenka mezi 
Vás vžije. .... Plány  klubu budou záviset hlavně na Vaší ochotě spolupodílet se 
na činnosti klubu, byť jen účastí. Každopádně již nyní se vytváří ,,jádro“ klubu - 
ženy, které vítají příležitost jak vystoupit z kruhu všedního stereotypu a přijdou 
si popovídat, zahrát karty, zazpívat a společně se i zasmát.“ 
K tomu dodávám, že důchodci tvoří v obci skoro čtvrtinu obyvatelstva. Při 
sčítání lidu v roce 1991 bylo v důchodovém věku celkem 183 občanů, z toho 65 
mužů a 118 žen. Samotných ovdovělých bylo 69, většinou vdov (62). Myšlenka 
obohatit život důchodců vzájemných setkáváním je v obci nová a chvályhodná. 

Klub seniorů 
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V některých vesnicích se klub důchodců v různých formách rozvíjí, bude záležet 
na přitažlivosti náplně činnosti a organizačním schopnostech vedení klubu. 
Nabízí se různé besedy, přednášky, poznávací zájezdy, divadelní představení, 
exkurze a podobně.         
 
Koncem roku měl SDH 56 členů, soutěžní družstvo děvčat a 12 členů zásahové 
jednotky. Přes veškerou snahu se nepodařilo muže do žádné soutěže získat. 
Družstvo děvčat ve složení Alžběta Sedláčková, Ester Nováková, Miroslava 
Cábová, Martina Hemalová, Martina Horáková, Eva Rybová a Michaela 
Kurcová  obsadilo 10. května v rámci oslav 100. výročí založení hasičského 
sboru v Měníně v prvním kole v požárním sportu 1. místo, ve  druhém kole 
25.května v Brně - Pisárkách se umístilo na 4. místě. V soutěži jednotlivců se 
Ester Nováková umístila na 2. místě a Martina Horáková skončila třetí. Děvčata 
se zúčastnila ještě Memoriálu Jaroslava Garguly v Moutnicích , kde obsadila 
7.místo. 
V letošním roce se uskutečnila akce Požární ochrana očima dětí v MŠ , do které 
se zapojilo 21 dětí. Dne otevřených dveří se 27. března v hasičské zbrojnici 
zúčastnilo 18 dětí ze ZŠ a 15 z MŠ. Na tradičním sokolském branném pochodu  
do Starého lesa  28. dubna předvedli hasiči ukázku současné požární techniky. 
Někteří členové SDH si zajeli na zajímavé setkání a ukázku  250 vozidel a 
hasičské techniky PYROCAR - Přibyslav.  
Zásahová jednotka SDH si nemohla na nečinnost stěžovat. Byla celkem 12 x 
povolána k zásahům, z toho byla 2 technicko - taktická cvičení. 8 x se vyjíždělo 
do Měnína, 3 x do Újezda, 2 x do Těšan a 1x  do Sokolnic. Ze závažnějších akcí 
to byl požár ve sklepě rod. domku a požár chaty na Staré hoře v Újezdě, požár 
montované buňky na skládce a požár v garáži rodinného domku, oba v Měníně. 
Do Sokolnic se vyjíždělo k požáru garáže. Jinak se  jednalo o drobná zahoření 
strniště, kupky sena, vznícení na polním hnojišti. V naší obci nebylo potřeba 
zasahovat, pouze v březnu ručním hasícím přístrojem v domě Antonína Halmy, 
pro obec se cisternou umývala vozovka na Šanhaji před zpevňováním.   
2. února  - na ostatky - se uskutečnila pochůzka masek, hudby a doprovodu po 
vesnici za účasti 25 osob.    
Kromě pravidelné údržby techniky a školení velitelů, strojníků a rozhodčích. 
V říjnu a listopadu byla provedena a pod vedením Oldřicha Tichého přípojka na 
obecní kanalizaci z klubovny na hřišti. Kromě materiálu a zemních prací bylo 
zdarma odpracováno 25 hodin práce.       

Hasiči 

 
Sokol měl k 31.12.2008 102 členů (69 žen, 12 mužů, 7 žáků a dorostenců, 19 
žákyň a dorostenek).  
V průběhu roku cvičily pouze dětské složky. Cvičení na balónech vedla Vlasta 
Korunková, aerobic Lucie Rybová. Zvláště aerobic je hojně navštěvován také 
cvičenkami z okolních obcí. Cvičení starších žen a důchodkyň vede Radka 
Fialová. Tělocvičnu využívá v zimním období místní základní škola. 
Tradičního pochodu do Starého lesa 28. dubna se zúčastnilo přes 80 dětí a 45 
dalších účastníků: rozhodčí, letečtí modeláři ALKA, kynologové z Hostěrádek - 
Rešova . Největší zájem byl o  krotkého geparda Jožina z brněnského letiště.  
 
V době letních prázdnin byla provedena generální oprava sociálního zařízení 
nákladem 46 tis. Kč, částkou 15 tis. přispěla obec. Do vybavení tělocvičny bylo 
zakoupeno nové nářadí za 7 389 Kč a nový průmyslový vysavač. 
Od září do prosince probíhal nácvik divadelního představení Dobrodružství 

Sokol 
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korábu Racek. Představení bylo sehráno 11. - 14.12. ( celkem 5x) pro okolní 
školy a školky s návštěvou 1 062 diváků. V obvyklé režii S. Lejskové, V. 
Sedláčkové a E. Stiborové, s hudbou J. Ryby ml. účinkovalo 19 dětí. 
Za plyn a elektřinu bylo zaplaceno 35 tis. Kč, na provoz přispěla obec částkou 
44 tis. Kč.           
 
Jednota žila tradiční kulturou a sportem. Během roku uspořádala Tříkrálovou 
besídku, dvě besedy u cimbálu s muzikou Donava, oslavu Dne matek a 
krojované martinské hody. Podařilo se opět obnovit hraní loutkového divadla, 
20. a 27. dubna byla sehrána pohádka ,, Jak se čerti ženili.“ 
Ve sportu byly kromě pravidelného cvičení uspořádány dvě ústřední akce, a to 
1.3. gymnastické hry a 8.11. Miss aerobik. Členové se  zúčastnili některých 
župních i ústředních akcí, z nichž bývají nejpopulárnější podzimní atletické 
závody ve Vyškově. Na ty se letos vypravilo 23 našich členů; velice úspěšné 
byly žákyně, v kategorii starších žákyň si 1. místo odvezla Marie Kalvodová, v 
mladších žákyních  získala 2. místo  Zdislava Jurečková a  Anna Kalvodová 3. 
místo.  
Cvičení a sport vedli:  
aerobik a kondiční cvičení žen  - Zdenka Dokoupilová a Marcela Cábová 
florbal - Karel Svoboda s pomocníky Otou Sýkorou a Martinem Sekaninou 
cvičení nejmladších dětí - Martina Zapomělová 
stolní tenis mladých - Josef Fiala 
V rekonstrukci prostoru orlovny se za finančního přispění obce podařilo ukončit 
obnovu malého sálu dokončením betonové podkladní vrstvy a na ní instalovat 
litou epoxidovou podlahu. Do tohoto sálu bylo také prodlouženo ústřední topení. 
Nyní slouží jako herna stolního tenisu a při větších akcích jako šatna.  
Zjara provedli členové Orla sběr kovového odpadu po obci, v červenci byla 
provedena na zemní práce náročná přípojka budovy na obecní splaškovou 
kanalizaci. Koncem roku byla provedena výměna starých dřevěných vstupních 
dveří za hliníkové, okno nad nimi a okno u schodiště v provedení  plastovém.       
Ke konci roku měla jednota 121 členů. 

Orel 

 
V  soutěži kopané ročníku 2007 - 2008 hrálo  I. mužstvo a dorost, žáci byli ze 
soutěže odhlášení pro nedostatek hráčů. Po skončení ročníku 2007 - 2008 
skončili naši muži po zlepšených výkonech v jarní části uprostřed tabulky na 
pěkném 7. místě. Dorost obsadil 6. místo.  

Sportovní 
klub 

Do nového ročníku soutěže 2008 - 2009 nebyli pro nedostatek hráčů přihlášeni 
dorostenci ani žáci. V podzimní části nového  ročníku  soutěže se mužům 
nedařilo, jen 1x vyhráli, 2x remizovali a devět utkání prohráli. S těmito 
výsledky se ocitli na posledním místě. 

 

Mimo sportovní činnost provedli na zemní práce náročné připojení kabin na 
splaškovou kanalizaci. Uhnívající kovové sloupy s pletivem jako zábrany na 
západní straně  hřiště byly v říjnu silným větrem povaleny, zkorodované spodní 
části odstraněny, zkrácené znovu zabetonovány, poničené pletivo má být v 
příštím roce nahrazeno pletivem provazovým. Pravidelné sečení trávníku na 
hřišti zabezpečovalo do konce roku místní ZD.  
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Sportovní výsledky SK v okresních soutěžích  

Konečné tabulky ročníku 2007 - 2008 

Muži - IV. třída 
 1.   Těšany A 22 19 2 1 67:18 59 
 2.  Šlapanice C 22 15 4 3 64:21 49 
 3.  Újezd B 22 12 4 6 59:39 40 
 4.  Rajhradice 22 11 4 7 42:34 37 
 5.  Přísnotice 22 12 1 9 49:44 37 
 6.  Podolí B 22 10 3 9 52:46 33 
 7.  Žatčany 22 7 6 9 47:49 27 
 8.  Měnín B 22 7 4 11 41:53 25 
 9.  Babice n. Sv. B  22 6 4 12 26:43 22 
 10. Těšany B 22 6 2 14 48:73 20 
 11. Blučina B 22 4 5 13 26:55 17 
 12. Blažovice B 22 2 3 17 20:66 9 

Dorost - III. třída 
 1.  Blažovice 18 16 1 1 113:17 49 

 2.  Blučina 18 13 2 3 99:23 41 
 3.  Prace 18 12 2 4 81:28 38 
 4.  Žabčice 18 9 4 5 59:31 31 
 5.  Vin. Šumice 18 8 3 7 53:46 27 
 6.  Žatčany 18 8 2 8 75:65 26 
 7.  Mokrá 18 6 2 10 36:72 20 
 8.  Opatovice 18 4 2 12 39:52 14 
 9.  Hrušovany 18 3 1 14 27:125 10 
 10. Podolí 18 1 1 16 11:134 4 

 

Tabulka rozehrané soutěže  po podzimní části ročníku 2008/2009 
s jedním předehraným kolem jara 2009 

Muži - IV. třída 
 1.  Měnín B 13 11 1 1 49:13 34 
 2.  Šlapanice C 13 11 0 2 40:14 33 
 3.  Újezd B  13 9 2 2 41:18 29 
 4.  Hrušovany 13 8 2 3 44:18 26 
 5.  Přísnotice 13 7 4 2 39:19 25 
 6.  Rajhradice 13 7 0 6 39:26 21 
 7.  Pozořice B 13 4 3 6 21:30 15 
 8.  Babice n. Sv. B 13 3 4 5 15:26 13 
 9.  Blažovice B 13 3 2 8 25:34 11 
 10. Blučina B 13 3 2 8 16:38 11 
 11. Těšany B 13 3 1 9 17:41 10 
 12. Podolí B 13 2 0 11 21:54 6 
 13. Žatčany  13 1 3 9 13:43 6 
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Výkonu práva myslivosti se v Žatčanech věnuje celkem 19 myslivců, většinou 
jsou z naší obce, jednotlivci jsou z Brna, Újezda, Telnice a Měnína. 
11.1. se uskutečnil 31. myslivecký ples s velkou účastí hostů domácích i 
přespolních (285). Kromě divočáka, bažantů a zajíců bylo ve zvláště  bohaté 
tombole i několik vepřových půlek od sponzora - řezníka z Vysočiny.  Pětset 
losů bylo prodáno již v 21 hod.  
Na jaře vysadili myslivci 180 stromků v remízcích, v noře na Vinohrádkách 
odchytili do sklopce 13 živých liščat, pravděpodobně od dvou liščích matek.  
8. května se uskutečnil zájezd myslivců, jejich rodin a příznivců do termálních 
lázní v maďarském Györu. V září se konaly ve Starém lese cvičné střelby. Letos 
se poprvé začaly na Cézavě objevovat nutrie, dříve chované jen v zajetí. Od 
srpna do října se v naší honitbě podařilo střelit 3 divočáky, největší měl přes 100 
kg, ulovil ho Ondřej Ryba v okrasné školce. Tento divočák byl hlavní cenou v 
tombole na mysliveckém plese. Stejně velkého (čtvrtého) srazilo 28. září osobní 
auto na silnici u  okrasné školky.  
V sezóně se ulovilo velké množství drobné zvěře: 566 bažantů, 347 zajíců, 52 
kachen a 10 ks srnčí zvěře.  
V zimním období spotřebovali myslivci pro přikrmování zvěře 45 q řepy, 5 q 
sena, 75 kg krmné soli a 118 kg obilí a plev.     

Myslivci 

 
Pátý rok činnosti MK byl stejně úspěšný jako přecházející. Schůzky probíhaly 
pravidelně v pátek od 17 hod. Dílna je využívána i mimo tuto  dobu těmi, kteří 
se z různých důvodů nemohou ve stanovený čas dostavit nebo připravují 
materiál pro mladší členy. Koncem roku měl klub 22 aktivních členů. 
Pro létání je využívána travnatá plocha v biocentru za hřištěm, kterou si sami 
členové udržují. Bezpečnostní zásady při letové činnosti jsou v co nejvyšší míře 
dodržovány. 
Akce, které klub pořádal nebo se jich zúčastnil: 
− novoroční létání , přivítání Nového roku 
− ukázka práce MK na pochodu Sokolů do Starého lesa 
− odmykání a zavírání vody na rybníku Balaton Sokolnice 
− jarní polétávání v Kyjově 
− alkácká drakiáda 
− ivančická družba, již 4. akce se spřátelenými modeláři z Moravských 

Budějovic (polétávání, výměna zkušeností a nápadů) 
−  návštěva výstavy MODEL v Brně 
− silvestrovské polétávání 
− SAM Chotěboř - celostátní setkání historických modelů 
Mistrovství Evropy  - Itálie , Valle Gaffaro ve dnech 12. - 15.6. 
Této mimořádné akce se zúčastnilo 10 zástupců klubu. Jednalo se o mistrovství 
historických modelů řízených rádiem. Po loňské účasti na mistrovství 
pořádaném na Slovensku se vydala skupina našich modelářů po vlastní ose až 
do Itálie, 70 km jižně od Benátek. Pro reprezentaci bylo připraveno 7 modelů 
historických větroňů, ve výsledkové listině se modely pohybovaly většinou ve 
střední části. Nejlépe zalétat se podařilo Michalu Cupákovi (z Újezda), který se 
z celkového počtu 38 soutěžících v kategorii větroňů umístil na 12. místě - a stal 
se nejlepším reprezentantem z České republiky v této kategorii. Náš klub si 
získal  sympatie od ostatních účastníků soutěže, kteří obzvláště vyjadřovali 
obdiv a pochvalu,  že se  u nás modelům věnuje převážně  mládež.         
Klub je prezentován na vlastních internetových stránkách www.Mkalka.cz.  

Modelářský 
klub ALKA 
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Na nově vybudovaném hřišti na pozemku bývalého Teplého pekařství se 8. 
května konalo první historické setkání nadšenců  stále se rozšiřující původně 
francouzské hry PÉTANQUE. Propagátor tohoto sportu, náš občan Juraj Adler, 
v úvodu vysvětlil filosofii a pravidla této hry. V ukázkách mu byli nápomocní 
zkušení hráči z brněnského klubu CARREAU. Pak se do hry vložilo 24 
převážně domácích hráčů, hrálo se na tři kola. V přestávce po druhém kole 
pozval pořadatel hráče na občerstvení v místní hospůdce. Ve finálovém třetím 
kole zvítězil Petr Jaša, 2. místo obsadil Radek Švaňhal a 3. místo Michal 
Osička. Po zdařilé prezentaci bylo dohodnuto, že se bude každou neděli v 15 
hod. na hřišti trénovat.     

Pétanque na 
návsi 

 
Posledního května se sjeli na návsi příznivci motorek již na 4. ročníku setkání 
motorkářů organizovaném místní skupinou nadšenců sdružených pod názvem 
RÁMUS - Vokuši. Jízdy obcí se zúčastnilo na 70 strojů. Motorky pak defilovaly 
podél parku. Jako dárek k Mezinárodnímu dni děti připravili  pro ně jízdu na 
elektrických motorkách, pro nejmenší skákací hrad. O občerstvení se postaralo 
Pepíčkovo řeznictví, k posezení zahrála country kapela z Oslavan, setkání bylo 
večer zakončeno velkolepým ohňostrojem .       

Žatčanskéj 
RÁMUS 
výjezd 
motorek 

 
Duchovním správcem farnosti  je  od roku 2005 P. Miloslav Kabrda. Farnost je 
živá, nedělních bohoslužeb se zúčastňuje kolem 200 věřících, ve všední dny 
(úterý a čtvrtek navečer) se schází na mši sv. 30 - 40 lidí. Ve farnosti působí 
kostelní schola, 2 modlitební společenství  matek, modlitební společenství  rodin 
a  růžencové  sdružení žen. 
Tříkrálové sbírky začátkem roku se zúčastnily 4 skupiny koledníků, které při 
pochůzce dům od domu vybrali na charitativní účely 29 500 Kč (loni 24 349 
Kč).  
Na Zelený čtvrtek až Bílou sobotu se stále uchovává tradice hrkání. Skupinka 20 
až 30 dětí předškolního a školního věku projíždí s hrkači a řehtačkami  vesnicí a 
připomínají rozvášněný dav, který ukřižoval Ježíše Krista. 
O slavnosti  Božího Těla jde průvod věřících k prvnímu oltáři postavenému u 
sochy Nejsvětější Trojice v parku na Návsi, druhé zastavení je v kapli sv. Maří 
Magdalény. V dubnu se zúčastnilo 11 žatčanských farníků poutního zájezdu do 
Říma a Vatikánu, od jara do podzimu  jezdí věřící každého 13. v měsíci na 
Fatimské dny  do Žarošic, velká zásvětná pouť spolu s Újezdem se odbývá vždy 
koncem srpna v Žarošicích - zdatnější putují pěšky, jiní přijíždějí autobusem. 
Tradicí se také stává červencová cyrilometodějská pouť do krásného přírodního 
prostředí v Křepicích. Zvláštní putování se letos uskutečnilo k 7 nově 
opraveným děkovným křížům v katastru obce. Na poděkování za úrodu byla 
31.8. sloužena mše v kostele vyzdobeném plody letošní úrody a květinami. 
Účastníci byli obdarováni kytičkami z obilních klásků a květin. Místní charita 
uspořádala sběr textilu pro občanské sdružení Diakonie Broumov. Mikulášská 
nadílka byla v kostele uskutečněna pro 100 dětí. Koncem roku uspořádalo farní 
společenství  na návsi Živý Betlém obohacený letos o novou dekoraci a s 
rozšířeným hudebním doprovodem kostelní scholy o mladé hudebníky; na 
představení se jezdí podívat i  občané z okolních vesnic.     
V kostele bylo podáno 9 tis. sv. přijímání, byly pokřtěny 4 děti, církevní svatby 
byly čtyři a pohřbů 6.  
Pod dohledem památkářů byly zhotoveny nové dveře na kůr, k zákristii a ke 
skladu u hlavního vchodu nákladem 103 tis., z toho přispěl Jihomoravský kraj 
dotací 30 tis. Kč. Na faře byla provedena přípojka na splaškovou kanalizaci, do 

Duchovní 
život 
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společenské místnosti bylo pořízeno 8 nových stolů, do vybavení kuchyně bylo 
dokoupeno potřebné nádobí. 
Fara je pořád udržována v dobrém stavu, správcem je od letošního roku  Jan 
Lauterbach z č.275. Prostory fary jsou celoročně využívány: konají se zde 
pravidelné zkoušky kostelní scholy, schůzky modlitebních společenství matek, 
měsíční porady Salesiánů, koncem června bylo na ukončení školního roku na 
faře uspořádáno dětské odpoledne. Fara je využívána i pro veřejnost k oslavám 
životních jubilejí, rodinných setkání, pohoštění příbuzných po pohřbech, tradicí 
se stalo svěcení a ochutnávka vína. 
Od letošního roku má farnost vlastní internetové stránky farnostzatcany.ic.cz, 
správcem webu je student Ota Sýkora z č. 23.      
 
Zásluhou paní Milady Floriánové z č. 72 se v kronice od roku 1990 každoročně 
dočítáme, jaké jsme měli počasí. Podrobné záznamy si vede od roku 1987, 
denně zapisuje, kolik teploty bylo časně ráno a odpoledne, jestli svítilo sluníčko, 
bylo zamračeno, pršelo, sněžilo a jak silný foukal vítr. V posledních letech 
sleduje také vydatnost dešťových srážek. Ochotně mi po uplynutí každého roku 
zápisy zapůjčuje, já pak z nich sestavuji přehledy o maximálních a minimálních 
teplotách, průměrech za jednotlivé měsíce, čtvrtletí a za rok. Přidávám k tomu 
komentář a zjištění z vlastního pozorování. 
Letošní rok se průběhem podobal roku předcházejícímu, žádné extremní výkyvy 
nebyly zaznamenány. Zase bylo dost teplo, celoroční průměrná teplota byla jen 
o 2 desetiny nižší než v rekordním roce 2007. Bylo to způsobeno velice teplým 
počasím od září do prosince. 
V lednu byly mírné noční mrazíky do - 6°C, přes den klesly teploty pod bod 
mrazu jen 3 x. Únor byl v noci chladnější než leden, 17.2. byl největší mráz v 
roce  (- 12°C), naopak 24.2. byla ve dne zaznamenána vysoká teplota + 19°C, 
rekordní v historii meteorologického měření v ČR. 1. března  v poledne se nad 
obcí přehnala bouře se silným větrem, která poškodila na mnoha domech střešní 
krytinu. V březnu bylo nejchladněji kolem Velikonoc, na samotné svátky bylo v 
noci -3°C, přes den jen 8°C. V dubnu ani v květnu nebyly naměřeny žádné 
mrazíky, stejně tak od září až do 18. listopadu. Letošní květnové hody nám 
pokazil silný noční sobotní déšť (taneční zábava se musela přesunout z návsi do 
orlovny), v podmračené neděli vydrželo počasí jen do odpoledního průvodu po 
obci a tanečkům dětí pod májí, potom zase pršelo, stejně tak v pondělí na 
ženáčských hodech. 
V květnu a červnu bylo přes den příjemné počasí s teplotami nad 20°C, v 
každém měsíci byl naměřen jen jeden tropický den, přitom nejvyšší teplota v 
roce 34°C byla 23. června. Nejteplejším měsícem byl červenec s denním  
průměrem skoro 26°C, s 8 tropickými dny. Podobně bylo i v srpnu (jen 4 
tropické dny). Od poloviny září se ochladilo, teploty se až do poloviny listopadu 
pohybovaly kolem 15°C.  Na Dušičky bylo příjemně teplo (14°C)  a slunečno. 
První mírné mrazíky začaly v druhé polovině listopadu, sněhový poprašek se 
nakrátko objevil 22.11. Pravá zima nastala až v závěru roku. Na Vánoce se 
teploty ještě pohybovaly kolem nuly, byly bez sněhu. Více mrznout začalo až v 
závěru roku (30.12. v noci -8°C).  
Paní Floriánová zaznamenala v roce 2008  13 dnů s vydatnými srážkami 10 a 
více mm. Nejvíce pršelo v květnu a v září. Už 25. února vyjeli zemědělci do 
teplého dne, aby zahájili jarní práce. Chladnější jarní počasí s častými 
přeháňkami příznivě ovlivnilo vývoj plodin, výnosy obilovin. Ovoce špatně 
odkvetlo, bylo méně peckovin, zelenině se dařilo. 

Počasí 
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Dvě následující tabulky přibližují vývoj počasí podrobněji:    
 

T e p l o t y   v  r o c e  2008     

měsíc nejnižší 
noční 

nejvyšší 
denní 

průměrné 
noční 

průměrné
denní 

průměr 
celodenní 

 

leden - 6 13 0,8 4,9 2,8 
únor - 12 19 0,6 7,4 4,0 
březen - 5 17 2,2 9,3 5,7 
duben - 1 22 5,5 16,00 10,7 
květen 4 30 9,8 20,7 15,2 
červen 7 34 14,3 25,5 19,9 
červenec 9 33 15,4 25,9 20,7 
srpen 21 31 14,5 25,3 19,9 
září 3 29 10,5 18,5 14,5 
říjen 2 18 7,4 13,9 10,6 
listopad - 4 20 5,2 9,2 7,2 
prosinec - 8 9 1,9 3,9 2,9 
v roce - 12 34 7,4 15,1 11,2 
z toho:      
I.čtvrtletí   1,2 7,2 4,2 
II.   “   9,8 20,7 15,3 
III .“    13,5 23,2 18,4 
IV .“    4,8 9,0 6,9 
 
                              Průměrné celodenní teploty od roku 2003 
 
 V roce   

 2003 2004 2005 2006 2007 2008  
 
 10,7 10,0 9,8 10,4 11,4* 11,2  
z toho        
I. čtvrtletí 1,5 1,5 1,3 -1,0 5,6* 4,2  
II. 16,7* 14,2 14,9 14,2 16,7* 15,3  
III. 19,5* 18,3 18,1 19,4 18,6 18,4  
IV. 5,0 6,1 4,8 7,8* 4,5 6,9  
 
Hvězdičkou označené hodnoty = nejvyšší naměřené teploty.  
Ukazuje se, že rok 2007 byl ze sledovaného období nejteplejší, zvláště v I. 
čtvrtletí. Letošní  rok byl poměrně teplý (druhý nejteplejší v časové řadě), roční 
teploty byly jen o 2 desetiny procenta nižší než loni. 
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Zpráva Policie obvodního oddělení Židlochovice o bezpečnostní situaci v naší 
obci za rok 2008: 
Bylo šetřeno 7 trestních činů, z toho u 4  byl zjištěn pachatel 
                    11 přestupků, z toho u 8 byl zjištěn pachatel 
                    13 místních šetření, která se týkala součinnosti obce s policií, soudy  
                         a dalšími státními orgány 
Policie hodnotí spolupráci s obecním úřadem jako velmi dobrou.   

Bezpečnostní 
situace  

 
Po loňské velice zdařilé obecní zabíjačce se na návsi 2. února uskutečnila II. 
obecní zabíjačka k ukončení masopustu, tentokrát před místním hostincem. 
Akce se ujalo Pepíčkovo řeznictví, připravilo zabíjačkové speciality a 
občerstvení. Výtěžek ze zabijačky byl věnován dětem na vybavení základní a 
mateřské školy. Počasí zabíjačce moc nepřálo, efekt byl proti loňské premiéře 
méně výrazný. 
Druhou zabíjačku uspořádalo řeznictví Josefa Vašáka ve vlastní režii. Pod 
názvem ,,Josefská zabíjačka“ se 15. března za pěkného počasí sešlo na návsi 
hodně milovníků zabíjačkových specialit, v doprovodném programu vystoupila  
šermířská skupina, umělecký kovář, mažoretky, probíhal malý jarmark,  děti se 
mohly vydovádět na skákacím hradu nebo se projet na koni. Za hudebního 
doprovodu  harmonikáře probíhala zdařilá akce po celý den. Josefové dostali 
jako bonus občerstvení zdarma.        

Dvě veřejné 
zabíjačky na 
návsi 

 
Bez psů bychom si život na vesnici  nemohli ani  představit. Z mého dětství před 
více než 70 lety si pamatuji, že v zemědělských usedlostech vykonávali psi 
funkce strážců majetku, většinou to byly rasy bez rodokmenů (oříšci, 
podvraťáci). Neexistoval tehdy zákon o zákazu volného pobíhání psů, často se 
po ulicích potulovali, vznikaly tím smíšené rasy. Také neexistovalo očkování 
proti vzteklině, pokud se nákaza v obci vyskytla, byla vyhlášena kontumace psů  
a koček, tzn. že nesměla tato zvířata pod pokutou volně po vsi pobíhat. 
Veřejnost byla  o zákazu informována vybubnováním a výstražnými tabulkami.  
V písemnostech bývalého MNV jsem našel soupis psů z roku 1962, ze kterého 
se dovídáme, že se před 46 roky chovalo  ve  106 domech 109 psů. V té době 
pořád ještě plnili funkci hlídačů. 
Zánikem soukromého hospodaření se role psů začala měnit až do dnešní 
podoby. Podle  evidence obecního úřadu z letošního roku bylo  v obci zhruba ve 
170 domech celkem 176 psů. V porovnání s rokem 1962 vzrostl počet domů se 
psy o 64 a celkem je psů  o  67 více. Jinak vyjádřeno: téměř ve 3/4 
domácnostech mají psa. Na rozdíl od dřívějších let se chovají většinou 
ušlechtilejší rasy s rodokmenem, nezřídka jsou to psi pokojoví, stávají se 
součástí rodiny. Ke stravě jsou pro ně  nakupovány psí masné konzervy a 
granule. Psi bývají koupáni, stříháni, léčeni u místního veterináře, v mrazivých 
dnech je vidět, že někteří mají zateplovací úbory,  je o ně všestranně pečováno. 
Podle platných předpisů musejí být každoročně očkováni proti vzteklině (letos 
za 100 Kč), navíc bývají podle přání majitelů očkováni proti dalším psím 
nemocem. Také jejich volné pobíhání po obci není dovoleno. Dříve neznámé 
venčení psů se stává v mnoha případech každodenní činností. Majitelé mají psy 
na vodítkách, absolvují s nimi okružní procházky,  jak je to běžné u psů v 
městech. Pokud se některý pes zatoulá v obvodu obce a nenajde se jeho majitel, 
je obec povinna  se na vlastní náklady o takového psa postarat, přechodně jej 
umístit v kotci za obecním úřadem do té doby, než se najde nový zájemce anebo 
se dostane do psího útulku.  

Pes, 
přítel člověka 
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počet  1.1        765 narodilo se 10      přistěhovalo se        21 Obyvatelstvo 
počet k 31.12.       776   zemřelo           10 odstěhovalo se         10   
rozdíl                 +   11                      0                             +  11  
 
narodili se:     
Daniela Adamová  7. ledna Matěj Habiger 26. července  
Amélie Bílá  9. února Soňa Trkalová 30. července  
Natalie Rossi 19.února Nikola Zmrzlá 30. srpna  
Jakub Urbánek 19. února Julie Fojtíková   9. listopadu  
Soňa Popelová 18. července Kryštof Olexa 10. listopadu  
     
zemřeli: (v závorce věk)     
Monika Soukupová  2.3.    (32) Stanislav Bínek 26.6.  ( 78)  
Marie Simandlová 23.4.  (83) Jarmila Cejpková 28.9.   (53)   
Vladimír Lautrbach 8.5.    (96)  Marie Čumpová 7.10.   (85)  
Marie Lozartová 15.6.  (81)  Jaroslav Hrubý 12.10. (67)  
Alena Pavlišová 23.6.  (80) Květoslava Hlaváčová 30.11. (73)  
 
sňatky:   
duben Marcela Minarovičová a David Lauterbach  
červen Jana Opluštilová a Jiří Olexa  
červen Pavla Opluštilová a Pavel Vitásek     
červenec Veronika Jarošová a František Hladký  
srpen Ludmila Michalíková a Jan Binek  
srpen Jiřina Kotlárová a Martin Kostyál  
srpen  Terezie Hladká a Luboš Butkaj  
 
nejstarší občané: Anna Vrzalová z č. 9 -  92 let   
 František Richter z č. 149 - 82 let  
  
80 let  Krupica Vlastimil , Lauterbachová Adéla, Mašija František,  
            Rafajová Růžena, Simandlová Růžena, Švehlová Marie,  
            Zezulová Marie, Ondrůjová Věra v DD Sokolnice 
81 let    Hegerová Stanislava, Hlávková Marta, Kheilová Marie, 
  Poláčková Ludmila, Sýkora Kliment, Tomancová Hedvika,  
  Simandl Josef, Jamborová Anna v penzionu  v Újezdě 
82 let   Lorencová Leopoldina, Richter František 
83 let   Černá Marie, Poláčková Valburka, Sitařová Jiřina 
84 let  Tichá Věra, Tůmová Vlasta 
85 let   Dostálová Miluška 
86 let    Herzánová Žofie, Michlová Františka, Vahalová Kunhuta 
87 let  Poláčková Jiřinka, Osičková Oldřiška, Křížová Marie 
89 let    Lautrbachová Božena 
91 let  Sýkorová Růžena v DD Sokolnice 
92 let    Vrzalová Anna 
             celkem je 32 občanů 80. letých a starších 
 
 
 

Občané 80. 
letí a starší 
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manželé     číslo datum sňatku    trvání manželství Dožité zlaté 
    svatby 
František a Božena 
Richterovi 

149 10/1950 58  

Miroslav a Marie Švehlovi 262    8/1951 57  
Milan a Božena Rybovi 171   7/1952 56  
Josef a Františka Hájkovi 107 11/1954 54  
Václav a Jiřina Habigerovi 2   1/1955 53  
Bořivoj a Libuše Opluštilovi 198   2/1955 53  
Josef a Helena Sedláčkovi 81 10/1955 53  
František a Františka Jašovi 55   6/1956 52  
 
 
Dne 16. ledna 2008 zemřel ve věku nedožitých 96 let náš nejstarší rodák MUDr. 
Jan Fiala z Jindřichova Hradce. Narodil 19.8.1912 v rodině rolníka Tomáše 
Fialy na čísle 14, kde do své smrti soukromě hospodařil jeho bratr Josef (vedle 
Čumpů).  
Pan doktor Fiala žil v Žatčanech až do ukončení studií, potom vykonával 
lékařskou praxi v různých místech republiky, jako důchodce žil s manželkou u 
dcery  v Jindřichově Hradci. 
Měl k naší obci vřelý vztah, v novinových článcích a rozhovorech nikdy 
neopomenul svoji rodnou ves připomenout. Se starosty obce a kronikářem byl 
ve stálém písemném styku. Býval po všech stránkách  velice aktivní (režíroval 
divadla, obnovil v Čechách chov výmarských ohařů, organizoval charitativní 
činnost, zpíval v pěveckém i chrámovém sboru a pod.), životní elán ho neopustil 
po celý život. Poznal mnoho umělců, spisovatelů, duchovních, politiků, mimo 
jiné vystavil ohlédací list zesnulého prezidenta Dr. Edvarda Beneše, poté byl 
ošetřujícím lékařem a přítelem rodiny Hany Benešové, vdovy po prezidentovi.  
V roce 1994 uspořádal pro naše občany v orlovně besedu  se vzpomínkami na 
setkání s významnými osobnostmi v jeho životě. Od roku 1940 byl  členem 
Československého červeného kříže (ČCK), uskutečnil mnoho přednášek a besed 
pro své pacienty a pro členy organizace, učil na kurzech a školeních první 
pomoci. Za  celoživotní spolupráci s ČČK mu bylo v roce 2006 uděleno nejvyšší 
vyznamenání ČCK  - Medaile Alice Masarykové. 
MUDr. Fiala oslavil v roce 2005  diamantovou svatbu (60 let), manželce je nyní  
87 roků, mají 3 děti, 7 vnoučat a 2 pravnoučata. Přes svůj vysoký věk 
každoročně rád přijížděl do rodiště navštívit rodný dům, přátele a hrob rodičů.  
Naposledy přijel do obce 29. září loňského roku, velice ho potěšilo a dojalo, 
když právě při návštěvě hřbitova slyšel vyzvánět při svatbě Ludmily Hlouchové 
naše kostelní zvony.  MUDr.  Fiala je naším  významným rodákem. 

Zemřel  
MUDr.  
Jan Fiala 

 
Počet obyvatel v obci je závislý jednak na přirozených přírustcích (narození, 
úmrtí), jednak na počtu osob, které se do obce přistěhovaly nebo se odstěhovaly 
(migrace). Právě přistěhovalí přispívají k tomu,  že obyvatel v obci neubývá, 
podstatně převyšují občany, kteří se od nás odstěhovali. Ukazují to čísla za 
posledních 25 let ( od roku 1984): 
narodilo se         201 dětí 
zemřelo           236 občanů       rozdíl       -  35 
přistěhovalo se       370 osob   
odstěhovalo se       339  osob          rozdíl       + 31 

Novousedlíci 
v obci v 
letech 1984 - 
2008 



Obec Žatčany                                                      21                                                 Kronika 2008 
 

 

Počet obyvatel v roce 1984  ..........................780         
Počet obyvatel v roce 2008  ..........................776 
snížení počtu za 25 let  ................................. -  4 
V našem níže uvedeném přehledu jsme se zaměřili na novousedlíky, kteří se do 
obce v letech 1984 - 2008 přistěhovali a natrvalo se zde usídlili. Jedná se o 28 
rodin se 82 členy, které si u nás postavily nové domy či  koupily starší rodinné 
domky a většinou  je zrekonstruovaly na moderní bydlení. 
Mezi novousedlíky jsme pro tento účel nezařadili přistěhovalé jednotlivce, kteří 
se nastěhovali do domků získaných dědictvím nebo sňatkem s našim občanem. 

 
Přehled rodin, 

 které si v letech 1984 - 2008 (za 25 let) do obce přistěhovaly  
a koupily si zde rodinné domky   

 
Rodina Počet 

členů  
Číslo 
domu

Dřívější vlastník domu Novousedlíci 
v obci 

     
Havelkovi 3 3 Teplý Vlastimil  
Svobodovi 2 7 Hegerovi  
Jarošovi 4 22 Sedláčkovi  
Tomancová Hedvika 1 41 Buchtová Marie  
Mazurkiewicz Wadym 1 46 Buchtová Marie  
Švaňhalovi 2 52 Ondrůjová Věra  
Šebestík Karel 1 68 Mašijová Anna  
Suchých 3 71 Floriánová Vojtěška  
Škrhákovi 4 121 Glozová Rosálie  
Filka Pavel 2 122 Mayerovi  
Bedrošovi  3 129 Severovi  
Koudelkovi 4 131 Krejčí Jaromír  
Damborští 4 139 Zezula Jan  
Hájek Jiří 1 155 Sedláček Jan  
Maierovi 3 162 Fiala Jaroslav  
Drda Josef 1 174 Hemala Zdeněk   
Hamanovi 4 179 Ondrůj Josef  
Šobáňová, Domanská 2 186 Chmelík Jan  
Polcarovi, Kalina  5 202 Hedrichová Marie  
Zrzovi, Němcová 4 212 Táborská Ludmila  
Niziolovi 2 222 Borková Marie  
Janečkovi 4 237 Husákovi, Bartáková Karla  
Gregorovi 4 240 Poláček Josef  
Dokoupilovi, Pohorští 11 257 Hnilicová Jarmila  
Adlerovi 4 99 Lozart Alois  
Fojtíkovi 2 267 Poláček František, Ovčírny  
Dosoudilová 1 319 novostavba  
celkem 28 rodin 82    
 


